
W PROTOKOL Nr II72014
z obrad II zwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytyoh w dniu 4 gnidnia 2014r.

Ad.l

Przewodnicza_cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady II sesji Rady Gminy w
Daszynie.
Powital przybylych na obrady sesji: radnych, so-ftysow, Wojta -Zbigniewa Wojtere.,
Sekretarza —Mariusza Gralewskiego, Skarbnika- DanutQ Kaczmarek.
Przewodnicza_cy stwierdzil, ze sesjajestprawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 15 radnych tj.100% ustawowego skladu.

Ad.2
Przewodniczacy Rady zapytal o propozycje zmian do porzajdku obrad.
Radny H.Dabrowski zglosil wniosek o wykreslenie z porzajdku obrad punktu 4 i 5 poniewaz
radni otrzymali projekty uchwat nie zaopiniowane przez radc$ prawnego, co jest nie zgodne z
zapisami §41 pkt.3 Statutu Gminy Daszyna, Rada aie moze obradowac nad uchwatami nie
sprawdzonymi pod wzglejdem prawnym. W przeszlosci doprowadzalo to cze.sto do naruszani
prawa. Dlatego radny chciaiby, aby z poczatkiem tej kadencji wszyscy radni przestrzegali
prawo. Przyklad lamania prawa miai juz miejsce na pienvszej sesji, gdy radni otrzymali z
porzadkiem obrad IT sesji projekty uchwal z pustymi wykropkowanymi miejscami., beztresci
merytorycznej. Radny zglosil wniosek o wykreslenie wymienionych wczesniej pimktow
porzajdku obrad z uwagi na fakt naruszenie prawa .
Przewodnicza^cy Rady poprosil o \vypo\\dedz w tej sprawie obecnego na sali radce. pra\viiego.
Radca pra\vny st\vierdzil, ze owszeni ze statutu wynika, ze uchwaty sa_ opiniowane przez
radc? prawnego, ale nie oznacza to, ze projekty uchwal obligatoryjnie musza^byc opiniowane
przez prawnika, Nawet jezeli taki projekt uchwaly nie jest zaopiniowany przez radce_, to
\vydaje si?5 ze rnoze bye przedmiotem porza^dku obrad. Jezeli jakies ustalenia okaza_ si?
niezgodne z prawemjestmozliwose odwolawcza do organu nadzoru, ktor)^mjest Wojewoda
lub do sa_du.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze z \\ypowiedzi radcy zrozumial, ze w takiej sytuacji moze
wystaj)ic z odwolaniem do Wojewody na podje.te dzisiaj uchwaly, co zamierza uczynic.
Przewodnicza^cy poddal pod glosowanie przyj^cie porzajdku obrad.
Wymkglosowaniabylnaste_puja_cy: 10 ,,za"; 4 ;jprzeciw", 1 ,,wstrz>'muja^cy".
Porzajdek obrad przyj^to bezwzgl^dna \vi^kszoscia_ ustawowego skladu rady.
Porz^dek obrad:
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porz^dku obrad.
3. Zapytania i wo[ne \vnipski.
4. Podjecie uchwaly w sprawie powolania komisji starych oraz w^'boru przewodnicza^cych

komisji.
5. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia \vynagrodzenia Wojta Gminy Daszyna..
6. Odpowiedzi na zapytania i wohie wnioski.
7. Przyje.cie protokolu z ostatniej sesji.
8. Sprawy rozne.
9. Zakonczenie obrad.
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Ad.3

Glos zabrali:
Radny T.Pymny: Chcialem zlozyc dwa pisemne wnioski do Przewodnicza^cego Rady.
Pierwszy wniosek dotyczy zorganizowania posiedzenia szkoleniowego z zakresu statutu
grainy, ustawy o samorzajizie gminy, ustawy o fmansach publicznych. Wiedza na ten temat
jest nie zbe_dna do wykonywania mandatu nowo wybranych radnych . Drugi wniosek dotyczy
zorganizowania posiedzenia na temat aktualnej sytuacji finansowej gminy oraz stopnia
zaawansowania inwestycji gminnych., terminu ich zakoriczenia oraz form finansowania.
Z uwagi na istot? sprawy prosz§ o rozpatrzenie wnioskow na dzisiejszej sesji.
Przewodniczacy Rady : Panie radny niestety w tym roku nie be_dzie mozliwe zorganizowanie
wnioskowanego przez Pana szkolenia, poniewaz nie ma na ten eel zabezpieczonych srodkow
w budzecie gminy. Zapewniam, ze w nowym roku be^dzie takie szkolenie przeprowadzone z
tematami, jakie wskazane zostaly we wniosku.
Jezeli chodzi o drugi wniosek to przekazuje go zgodnie z kompetencja_ Wqjtowi , ale
obawiam si? ,ze na tej sesji nie be_dzie mozliwa realizacji z uwagi na szeroko poruszana_ tarn
tematyk?
Radnv T.Pvmny: Jest to dla mnie smieszne tlumaczenie. Takie szkolenie nie kosztuje
miliony. Sa_ to nie wielkie koszty dla budzetu gminy. Natomiast szkody, jakie ta Rada moze
wyrza_dzic sobie i spoleczenstwu z powodu nie wiedzy rnoga_byc bardzo duze .
Kazdy radny powinien miec odpowiedni^ wiedzy, aby nie bye manipulowany. Aby ktos mu
nie podpo\viadal, jak ma post^powac. Radny powinien miec takq. wiedz?, aby podejmowal
samodzielnie decyzje zgodnie ze swoiin sumieniem i wola_ wyborcow.
Przewodniczacv Rady: JakPah sobie wyobraza realizacj^ zgloszoiiego wniosku na dzisiejszej
sesji. Kto ma w dniu dzisiejszym przeszkolic radnych? Ja nie posiadam takiej wiedzie, chyba
ze Pan. Musi to bye osoba z przygotowaniem pra\vniczym. Ten wniosek na dzisiejszej sesji
jest nie realny do zrealizowani.
Radny H.Dabrowski: Panie przewodnicza_cy w dniu 27 sierpnia 2014 r. zlozylem pisemny
\\Tiiosek do owczesnego przewodniczaeego rady w sprav/ie przedstawienia na sesji inforrnacji
na temat aktualnej sytuacji ekonomicznej grniny Daszyna oraz prognozy wyjscia z
zadiuzenia gminy, jak rowniez przedsta\vienia sposob ftinkcjonowania Przedsi^biorstwa
Gospodarki Komunalnej w Daszynie. Do chwili obecnej \vniosek nie zostat rozpatrzony.
Dlatego prosz? Przewodniczaeego Rady o spowodowanie, aby na najblizsza^ sesj^ \vniosek
ten zosta| uxvzgl^dniony, aby rada mogla ustosunkowaG si§ do tego wniosku.
Mam jeszcze dwa pisemne wnioski. Jeden do Wqjta Gminy Daszyna dotyczapy podj^tych
krokow prawnych celem wyegzekwowania wyplaconych bez tj'tAiiu prawnego \vynagrodzen
bylemu Wojtowi Gminy Daszyna- Zbigniewowi Wojtera, po ustaniu stosunku pracy z dniem
25.06.20 1 3 r., co zostalo wskazane w zaleceniach pokontrolnych RIO w Lodzi .
Drugi wniosek zlozylem do Skarbnika Gminy Daszyna o podanie wysokosci w>'placonych
bez tytulu prawnego bylemu Wojtowi- Zbigniewowi Wojfera w 2013 roku swiadczen z tytulu
wynagrodzenia, diet, ryczattow itp. po wygasni^ciu stosunku pracy z dnie 25 czerwca 2013 r.
Wnioski zostaly zlozone na dziennik korespondencji przychodza_cej urz^du Grniny Daszyna.
Rozumiem, ze dzis odpowiedz jest nie mozliwa poniewaz jest juz po godzinach pracy urz^du.
Dlatego oczekuje na udzielenie pisemnej odpowiedzi w statutowym terminie 14 dni.
Przewodniczacy zamkna^l punk 3 porzaxlku obrad.

Ad.4
Przewodnicza_cy Rady poinformowal, ze zgodnie ze statutem Gminy Daszyna Rada ze swego
skladu powotuje trzy stale komisje: rewizyjna_ , rozwoju spoleczno-gospodarczego i socjalno-

Przewodnicza_cy zapytal, czjr Rada zgadza si$, aby kazda komisja pracowala w 5 osobowym
skladzie. Kazdy radny byl by czlonkiem jednej komisji. Tak bylo w poprzedniej kadencji.



Radny H. Dajbrowski stwierdzil, ze zgodnie ze statutem KomisjaRewizyjna liczy 3 osoby
wiec nie moze bye pie_ciu czlonkow tej komisji.
Sekretarz Gminy wyjasnil, ze uchwala^ Rady Grainy w Daszyrtie z dnia 31 pazdziemika
2008 r. wprowadzono zmiany do statutu gminy i wykreslono zapis ograniczaja_cy skiad
Komisji Rewizyjnej do 3 osob. Nie ma ograniczenia ilosciowego. Uchwala ta zostala
dola^czona do statutow, ktore radni otrzymali.
Radca prawny wyjasnil, ze w zwia^zku z brakiem tekstu jednolitego statutu nalezy go czytac
w ten sposob, ze art. 62 statutu zostalzmieniony uchwa^NrXXVTII/111/2008 Rady Gminy
w Daszynie z dnia 31 pazdziemika 2008 r. i otrzymal brzmienie: „ Komisja Re\vizyjna zwana
dalej ;jkomisja_" jest organem Rady Gminy powolanym do prowadzenia kontroli dziaJalnosci
wojta, gminn3rchjednostek organizacyjnych orazjednostekpomocniczych gminy".
Aktualny jest zapis przyjety uchwala zniieniajaj3g..
Radny T.Dymny zapytal czy Przewodniczacy Rady tez b^dzie uczestniczyl w pracach
komisji.
Przewodniczqey Rady pot\\derdzil, ze tez wchodzi w sklad komisji.
Radny T.Dymny zapytal czy przewodnicza^cy b^dzie otrzymywal odr^bng. diet? za prac^ w
komisji?
Prze\vodnicza_cy Rady odpo\viedziai, ze z tego tytulu przewodnicz^cy nie otrzymuje
dodatkowej diety.
Przewodnicz^cy poddal pod glosowanie \vniosek o 5 osobowe sktady komisji.
Wynik gtosowani byl nast?puja_cy : 13 ,,za", 0 ,,przeciw" i 2 Wwstrzymujaj3e".
Rada \\d^kszoscia_ glosow prz>'j?la 5 osobowe skJady komisji.
Przew6dhicz4cy poprosil o zglaszame kandydatow do skladU Komisji Rewizyjnej.
Zgloszono nast^pujq.ce kandydatury:
Szymanski Marek.
Grabowska Malgorzata
Bawej Michal,
D>Tnny Tadeusz,
Da^browski Henryk
Pokorski Mirostaw
Przewodnicza^cy zapytai kazdego z osobna o zgod? na kandydowanie.
Zgod? wyrazili radni: Szymanski Marek, Grabowska malgorzata, Bawej Michat, Dabrowski
Henryk,, Pokorski Mirpslaw.
Radny Dymny Tadeusz nie \vyrazil zgody.
Przewodnicza_cy poddal pod g-tosowanie zgloszone kandydatur?. Kandydaci uzyskali
nast§puja_ce ilosci glosow:
Szymanski Marek 14 ,,za", 0 ;jprzeci\v", 1 ,,wstrzymuja_cy"
Grabowska Malgorzata 14 ;3za", 0 ,,przeciw", 1 ,;wstrzymuja_cy"
Bawej Michal, " 14 ,,za", 0 ,,przecnv", 1 ,,wstrzymuja_c3'"
Dabrowski Henryk 13 ,3za", 0 ,,przeciw", 2 ,,wstrzymuj%ce"
Pokorski Miroslaw 14 ,,za", 0 ,,przeciw", 1,3wstrzymuja_cy"
Na przewodnicza_cego Komisji Rewizyjnej zgloszono radna Grabowska^ Malgorzat?, ktora
wyrazila zgod? na kandydowanie.
Przewodnicz^cy przeprowadzil glosowanie wyboru przewodnicza_cego Komisji Rewizyjnej,
ktorego ̂ 'ynik byt nast?pujq.cy : !4 ,,za", 0 ,,przeciw"5 1 ;5wstrzymuja_cy".
Przewodnicza^cy odczytal tresc uchwaty Nr 11/3/2014 w sprawie powolania skladu Komisji
Re\\dzyjnej.
Uchwal^ przyj^to jednogtosnie- 15 ,,za"
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Przewodnicza_cy poprosil o zglaszanie kandydatur do skladu Komisji Rozwoju Spoleczno-
Gospodarczego.
Zgloszono naste^pujape osoby:
Kaczmarek Jerzy
Kinski Jaroslaw
Budka Krzysztof
Cichonska Jolanta
Lukaszewski Bernard
Wszystkie wyzej \vymienione osoby wyrazily zgod? na kandydowanie.
Przewodniczajcy przeprowadzii glosowanie czlonkow do skladu komisji. Wynik glosowania
byl naste_puja_cy:
Kaczmarek Jerzy 14 ,,za", 0 ̂ rzeciw", 1 ,,wstrzymuja_cy"
Kinski Jaroslaw 14 ,,za", 0 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymuja_cy"
Budka Krzysztof 14 ,̂ :a", 0 ,Jprzeciw", 13,wstrzymuja^cy"
Cichonska Jolanta 14 ,,za"5 0 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymuja_cy"
Lukaszewski Bernard 14 ,,za"3 0 ,,przeciw", 1 ,;wstrzymuj^.cy"

Ka przewodnicza_cego Komisji Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego zgloszono kandydatiue_
Kinskiego Jaroslawa, ktory \vyrazil zgode^ na kandydowanie.
Przewodnicza^cy poddal pod glosowanie kandydatur^ Jaroslawa Kinskiego na
przewodnicza_cego komisji.
Wynik glosowania:14 ,,za, 0 ,,przeciw" i 17,wstrzymuja_cy" .
Przewodnicza^cy odczytal tre'sc uchwaly Nr II/4/2014 w spra\vie powolahia skladuKoniisji
Roz\\'oju Spoleczno-Gospodarczego.
Uchwaly przyj^to jednoglosnie- 15 ,,za".

Przewodnicz^cy poprosil o zglaszanie kandydatow do skladu Komisji Socjalno-Bytowej.
Zgloszono radnych:
Kaganiec Boguslawa
Bartniak Czeslaw
Zawadzka Iwona
Dymny Tadeusz
Chwialkowski Marek
Wszyscy \vyzej \vyrnienieni radni \v)T;azi]i zgode. na kandydowanie.
Przewodniczg,cy poddal pod glosowanie skladu Komisji Socjalno-Bytowej. Wynik glosowani
bylnast?puja_cy:
Kaganiec Boguslawa 14 ,,za", 0 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymuj^cy"
Bartniak Czeslaw 14 ,5za", 0 ,,przeciw", 1 ,,wstrz}'muj^cy"
Zawadzka Iwona 14 ,,za", 0 ,,przeciw", 1 ,,wstrzymuja_cy"
Dymny Tadeusz 1.4 ,3za", 0 ,,przeciw", 1 ,;wstrzymuja_cy"
Chwialkowski Marek 13 >;za", 0 ,5przeciw", 2 ,,wstrzymuja_ce"
Na przewodniczq.cego komisji zgloszono kand^^datury:
Bartniak Czeslawa
Dymn}^ Tadeusz
Obaj kandydaci wyrazili z;god^ na kandydowanie.
Przewodniczq.cy przeprowadzii glosowanie wyboru przewodnicz^cego.
Wi?kszosci£(. glosow \yybrano radnego Bartniak Czeslawa, ktory otrzymal 8 glosow s>za" 0
gtosow ,,przeciw" i 7 glosow 'wstrzymujajsych".
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Przewodniczacy odczytal tresc uchwaly Nr II/5/2014 w sprawie powolania skladu Komisji
Socjalno-Bj'tQwej .
Uchwal? przyjejx) jednoglosnie- 15 ,,za"
Przewodniczapy zamknal punk 4 porzajiku obrad.

Ad. 5
Przewodnicza_cy Rady przedstawil propozycje wynagrodzenia dla Wojt Gminy:
wynagrodzenie zasadnicze -5400 zl;
dodatek funkcyjny 1700 zl;
dodatek specjalny 30%.
Takie wynagrodzenie bylo dla Wojta w poprzedniej kadencji i zdaniem przewodnicza_cego
powinno pozostac nadal.
Przewodnicza_cy zapytat czy 33. inne propozycje.
Radny H.DaJbrowski stwierdzil, ze dobrze jest duzo zarabiac, ale na to trzeba miec pieniadze.
Najpierw trzeba spojrzec na kondycje finansowa^ gmiiiy. Zdaniem radnego na poczatek nalezy
dac nizsze wynagrodzenie Wqjtowi, jak sytuacja finansowa gminy ulegnie poprawie
wowczas mozna pod\vyzszyc.
Radny przedstawil propozycje \vynagrodzenia dla Wojta w wysokosci
-wynagrodzenie zasadnicze 4300 zl
-dodatek runkcyjny 150 zl
-dodatek specjalny 21%.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze przedstawiono propozycj? wynagrodzenia dla wojta, ale nikt
nie przedstawil sytuacji finansowej gminy. Podobno gmina nie ma juz zdolnosci
kredyto\vych. Aby ratowac finanse gminy zaci^gni^to milionowy kredyt w postaci sprzedazy
zwrotnej. Nikt nie wyjasnil czy jest to prawda. Radni nie znaja^ prawdy o sytuacji finansowej
gminy., a ma to duze znaczenie poniewaz z tego budzetu Wojt co miesiac b^dzie pobieral
w^'nagrodzenie. Wedlug raportu RIO ogrom gminnych pieni^dzy zostalo lekka_ r^ka^rozdana,
a slyszy si§ od rodzicow dzieci, ze w szkolach zbierane sa_ pieniadze na papier toaletowy i
srodki czystosei bo nie ma rjieni^dzy w gmime.
Zdaniem radnego uchwala o \\ynagrodzeniu Wojta povvdnna bye przesunieta na pozniejsza,
sesj^ i poprzedzona danymi na temat sytuacji gminy. Odnoszenie si^ do poborow w
poprzedniej kadencji z\vlaszcza, gdy czyta si? raport RJO gdzie na kazdej stronie wskaznoje si?
niegospodamosc bylemu W6jto\vi.
Radny przypomnial okres kiedy Wojtem byl Pan Urbanski i najpienv otrzymywal nizsza^
pensj?, a pod\vyzk? otrzymal jak Rada zapoznala si? z efektami jego pracy .
Nie zgloszono wi?cej propozycji.
Przewodnicza_cy poddal pod glosowanie wnioski w kolejnosci zglaszania:
Wniosek I -Przewodniczacego Rady
wynagrodzeriie zasadnicze -5400 zl;
dodatekfunkcyjny 1700 zl;
dodatek specjalny 30%.
Wynik glosowania: 8 ,)za"5 3 J5przeciw", 4 ,3wstrzymuj^.ce"
Przewodnicza^cy Rady stwierdzil, ze skoro pierwszy wniosek uzyskal wi?kszosc nie ma
potrzeby glosowani drugiego \vniosku.
Radny H.Da_browski stwierdzil, ze jego wniosek rowniez powinien bye poddatiy glosowaniu.
Radca pra\vny powiedzial, ze w celu rozwiani watpliwosci nie nie stoi na przeszkodzie, aby
poddac pod glosowanie rowniez drugi wniosek.



- 6 -
Przewodniczajsy poddal pod glosowanie II wniosek —radnego H.DaJDrowskiegi:
- wynagrodzenie 43QQ zl
- dodatek funkcyjny 150 zi
- dodatek specjalny 21%.
Wynik glosowania: 6 ,,za", 7 ,,przeci\v", 2 ,,wsfrzymuja_ce". Wniosek nie uzyskal wi^kszosci.
Przewodniczapy odczytal tresc uchwaly Nr II/6/2014 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla
Wojta Gminy Daszyna i poddal uchwale pod glosowanie.
Uchwal? przyjsto wiekszoscia. glosow przy 9 ,,za", 3 ,,przeciw"9 3 J5wstrzymuja_cych".

Ad.6
Przewodnicz^cy poinformowal, ze odpowiedzi na zgloszone pisemne \vnioski zostanie
udzielona w cia_gu 14 dni zgodnie ze Statutem Gmin}^ Daszyna przez osoby, do ktorych byly
skierowane.

Ad. 7
Radny M.Bawej zapytsd kiedy b$da_ uprzajni?te w>rci?te krzaki przy drodze powiatowej w
kierunku Osedowic.
Sottys JE,£urawicz zapytaia, czy b?da^ \vycinane krzaki przy drodze Goszczynno-Mazew?
Wpjt odpo\viedzial, ze zar6\vno droga w kierunku Os^do\\ic, jak i odcinek Goszczynno-
Mazew nalezq- do kompetencji Zarza_dy Drog Powiatowych w L^czycy.
Przewodnicza_cy poinformowai, ze b^dzie zaproszony na sesje Dyrektor Zarzadu Drog
Powiatowych w L^czycy.
Sekretarz Guliny pditiformowal radhych o obo\vi4zku zlozehia oswladczen majajtkowych w
cia_gu 30 dni od dnia zlozenia slubowania. Dane w os\viadczeniu podaje si? wedhig stanu na
dzien zlozenia slubowana tj. 1 grudnia 2014 r.

Przewodniczacy oglosil 15 minutowa przerw? w obradach sesji.
Wznowiono obrady. Obecnych na sali 15 radnych.
Przewodniczacy zaproponowal z\volanie wspolnego posiedzenia komisji stalych na dzien 8
grudnia 2014 r. na godz. 14.30. Tematem posiedzenia b^dzie omo\vienie propozycji stawek
podatkow i oplat na rok2015. Radni otrzymali tabel? z propozycja stawek podatkowych.
Radny H.Dajbrowski zapytal, dlaczego w tej kadencji wszystkie spotkania Rady odbywaja_ si?
w tak poznych godzinach?
Przewodniczacy odpowiedzia^ ze jest to chwilowe. W najbliiszyrn czasie si? to zmieni.

Ad. 8
W zwiazku z wyczerpaniem porzajdku Przewodniczacy zamknal obrady II sesji Rady Gminy
w Daszynie.

Protokolowala
D.Kazmierczak

PRZE


